
Sayfa 16 MADENCILIK BÜLTENI 

BURSA İL TEMSİLCİLİĞİMİZ 
BASIN AÇIKLAMALARI... 

İTHAL KÖMÜR İLE İLGİLİ 13 TEMMUZ 1995 
TARİHİNDE YAPILAN ZORUNLU AÇIKLAMA... 

"BİR DÜNYA BIRAKIN BİZ ÇOCUKLARA 

GÖKLERDE YER AÇIN UÇURTMALARA " 

'PARANLA YEŞİLİ YOK ETME 

İTHAL KÖMÜR KULLAN' 

Dört yıldır Bursa yazılı ve görsel basınında aynı parti 
ve kişilerin neler söylediğini bir sergi açarak göstermek 
istedik. Ancak, çocukların da sergiyi gezebileceklerini 
düşündüğümüzden politikacıların ithal kömür için ik
tidarda başka, muhalefette başka şeyler söylediklerini 
görmesinler diye vazgeçtik. Bilgi sahibi olmayanların fikir 
sahibi olduğu ülkemizde kömür ve çevre kirliliği ko
nusunda da tutarsız sözlerin hala söylenmesini ve afişlere 
dökülmesini kınıyoruz. 

Bugüne kadar Odamız tarafından konu ile ilgili olarak 
Bursa'da iki panel, Ankara ve İstanbul'da sayısız panel ve 
sempozyum düzenledi. Defalarca basına açıklama 
yapıldı. 

Aşağıdaki soruların ilgililerce kamuoyuna 
açıklanmasını bekliyoruz. 

1- Kömür yasağı kararını alan Bursa İl Çevre Ku-
rulu'nda bugün kömür hakkında asgari bilgiye sahip bir 
Maden Mühendisi var mı? 

2- Bursa Eiüyükşehir ve İlçe Belediyelerinde görevli bir 
Maden Mühendisi var mıdır? 

3- İstanbul başta olmak üzere diğer illerde olduğu gibi 
Belediye ile Maden Mühendisleri Odası arasında işbirliği 
protokolü çerçevesinde bir çalışma yapılmakta mıdır? 

4- Bursa'da kullanılan ithal kömürün 0-18 mm.lik 

bölümünün % 25-30 olduğu bilinmektedir. Bu durumda 
zorla satılan bu kömür TSE'nin belirlediği 1. sınıf kömür 
kapsamına girmekte midir? 

5-1994/1 ve 1995/1 sayılı ETK Bakanlığı'nın yayınladığı 
genelgede açıkça Bursa'da kullanılması gerekli kömürlerin 
rutubet, kükürt ve parça boyutu ifade edilmektedir. Bu ge
nelgeye göre İl Çevre Kurulu niçin iki yıldır gerekli kararı 
almamakta ve uygulamamaktadır? 

6- 1994/1 ve 1995/1 genelgelerinde; kömür kalitesinin 
dışında daha başka önlemler bulunmaktadır. Bu 
önlemlerle ilgili olarak İl Çevre Kurulu niçin herhangi bir 
çalışma içerisinde bulunmamaktadır? 

7- Maden Mühendisleri Odası'nan 3 yıldır Belediyeye 
mevcut kömürün mutlaka mobil elekte elenmesi ve stan
dardı belli kömürün kullanılması talebine karşılık 3 yıl 
içerisinde kaç ton kömür elenmiştir? 

ETK Bakanlığı'nca İllere gönderilen 1995/1 genelgesine 
göre; Orhaneli ve Keleş kömürlerinin Bursa'da yakılıp, 
yakılmayacağını veya uygun yerli kömürlerimizin belirli 
oranlarda Orhaneli ve Keleş kömürleri ile karıştırılıp, 
standartlara uygun yakıt elde edilip edilemeyeceği ko
nusunda bir araştırma yapılmış mıdır? 

Bursa halkının % 30 tozlu kömürü alıp, parasının % 
20'sini küle ve havaya savurmasının ve havayı kir
letmesinin sorumluluğunu paylaşmak istemediğimizden bu 
zorunlu açıklamayı yapma gereği duyulmuştur. 

ODA OLARAK 
İL ÇEVRE KURULUNUN toplanarak ETK-

BAKANLIĞININ 1995/1 Sayılı genelgeye uygun karar 
alınmasını ve alman bu kararların da ciddi bir şekilde 
uygulanmasını talep etmekteyiz. 

Bursa kamuoyunun bilgisine sunulur. 

OVAAKÇA DOĞALGAZ ÇEVRİM SANTRALİ VE 
YERLİ KÖMÜR YASAĞI ÜZERİNE ... 

Su ve kömüre dayalı elektrik santralleri yatırımlarının 
zamanında yapılmaması nedeni ile doğabilecek elektrik 
sıkıntısına çare olarak sınırlı sayıda doğalgaz çevrim 
santralleri yapılabilir. 

Bizce, bu krizi önlemek amacıyla düşünülen, doğalgaz 
çevrim santıallerinin, mevcut termik santrallerinin yanında 
ve kömür + doğalgaz sistemi ile çalışacak şekilde kurulması 
yararlıdır. Elu nedenle Ovaaçka'yı kurulması istenilen 
doğalgaz çevrim santralının, altyapısı, yetişmiş personeli 
ve kamulaştırma gerektirmeyecek hazır yeri olan Orhaneli 
Termik Santrali'nin bulunduğu yere yapılmasını 
öneriyoruz. 

Ayrıca, 28 Haziran 1995 tarih ve 1995/1 sayılı ETK Ba
kanlığı'nın genelgesi doğrultusunda il Çevre Kurulu'nun 

hemen toplanarak standartlara uygun yerli kömürlerimizin 
Bursa halkının hizmetine sunulmasını, Bursa halkı adına 
bekliyoruz. 

Basın açıklamamızı kısa tutmamız özellikle Flash TV ve 
bazı medya kuruluşlarının Odamızın görüşlerine sansür 
uygulamasını protesto içindir. 

Ovaakça Santralinin Orhaneli'ne yapılması, Bursa'da 
yerli kömür yasağının kaldırılması konusunda, kömür 
hakkında asgari bilgiye sahip kişi ve kuruluşları basın ve 
halkın önünde tartışmaya davet ediyor, 

ENERJİ TÜKETİMİNDE VE ELEKTRİK 
ÜRETİMİNDE ÖNCE ÖZKAYNAKLARIMIZ 
KULLANILMALIDIR, diyoruz, 




